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Zápis z 13. jednání finančního výboru ZM Kolín, 
které se konalo ve středu dne 16. 09. 2020 

v areálu zámku v budově Podnikatelského inkubátoru CEROP 
 
Přítomni: Ing. Kmoch, Doc. PhDr. Drška (příchod 13:08), RNDr. Horáček, p. Král, Ing. 

Malíková, Ing. Navrátil, Ing. Pospíšil,  Ing. Vobora 
Omluveni: Mgr. Kárník 
Nepřítomen: p. Cemper, Ing. Máslík, p. Smetana, p. Truska 
Hosté: Mgr. Kašpar, Mgr. Mikšíková, p. Najbrt, vedoucí odborů 
________________________________________________________________________ 
 
Program: 

1. Kontrola zápisu z minulého jednání 

2. VI. rozpočtové opatření na rok 2020 

3. Čerpání rozpočtu k 31. 07. 2020 

4. Různé  

________________________________________________________________________ 

Jednání bylo zahájeno ve 13.00 p. Kmochem 
 
Schválení programu: 7 – 0 – 0  
 

1. Kontrola zápisu z minulého jednání 

 ucelená informace ohledně příjmů a výdajů do bytového sektoru…p. Najbrt – bude 
poskytnuta po tomto RO. Nyní máme 95 neobsazených bytů, z toho jsou to 2 celé 
vchody v Zengrově ulici, které je nutné kompletně zrekonstruovat, v současné době 
jsou neobyvatelné. 
 

2. VI. rozpočtové opatření na rok 2020 
 

 úvodem k diskusi v tomto bodě pan Kmoch zdůraznil pozitivní příjmovou změnu, 
kterou uvádí RO – očekávanou jednorázovou dotaci státu obcím, která pro Kolín činí 
víc než 39 mil Kč. Dále kvitoval zásadní zvýšení kapitálových příjmů z prodeje 
pozemků v PZKO, což je právě důležité v této náročné době a jistě náročném 
budoucím období… 

 p. Kašpar: 
 OŘR 700 – OŘR 742 zavádí do rozpočtu odvody za reálné investice, které 

letos proběhly v našich příspěvkových organizacích. Odvody budou 
realizovány v průběhu měsíce listopadu. Pí. Malíková – původně bylo 
plánováno provést odvody ve výši 8 mil. Kč a skutečnost bude pouze 4 850 
tis. Kč? P. Kašpar - v odvodech byla zohledněna nelehká situace ohledně 
coronaviru a odvody neproběhly v plné výši dané investice. Některé 
plánované investice byly odloženy. 

 OŘR 992 – Podíl na HV AVE Kolín - v červnu byl schválen na valné hromadě. 
Ve hře byla i varianta nevyplacení podílu a převedení do rezervního fondu, ale 
nebyla pro toto nalezena shoda a my jsme požadovali podíl vyplatit. P. Král – 
bylo doporučeno podíly vyplatit. 

 OŘR 1141 – Dar od TPCA Czech na vánoční program – automobilka TPCA 
letos neuspořádala BEAT FEST a nabídla touto cestou peníze na podporu 
vánočního programu. 
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 OŘR 1552 a 1553 – prodej pozemků v PZKO – kolínská firma J. M. KAPA se 
přestěhuje do zóny a  pozemek v zóně dále zakoupila firma Xanta, jež se 
zabývá výrobou koupelnového nábytku. 

 OŘR 1905 – Jednorázový nenávratný příspěvek pro obce v roce 2020 – jedná 
se o daňovou kompenzaci. 

 tímto RO se zvyšuje rezerva na 74 273 tis.Kč – rezerva je ponechána vysoká 
z toho důvodu, že zatím nevíme, jaké přesně budou daňové dopady corona 
krize na jaře 2021. 

 p. Villner – obdrželi jste ještě navíc Dodatek č. 1 k VI. RO, kterým se rezerva mění 
na 74 215tis. 

 p. Kmoch 
 OŘR 5970 – Náklady spojené s krizovým bytem č. 2 – o jaké náklady se 

jedná? Není z komentáře jasné… p. Mach – byt je určen pro oběti domácího 
násilí, kdy jsou ve svízelné situaci a měsíční nájem Kč 7 500,- je pro ně 
v danou chvíli vysoký. Pokud by toto prošlo, byl by nájem hrazen z tohoto 
řádku, jako podpora do začátku. 

 OŘR 5990 – Propagace, letáky, publikace? p. Mach – snahou je vytvořit pro 
seniory publikaci, která by je motivovala k procvičování paměti. V době, kdy 
nemohli vycházet a nemohly se pro ně dělat akce ani žádná shromáždění, 
jejich paměť ve více prokázaných případech zaznamenala velké zhoršení. 

 OŘR 1551 – Prodej pozemku v PZKO – Organic Technology Moravia s. r. o. 
– máme zjištěno, zda výstavba bioplynové stanice nebude mít negativní vliv 
na životní prostředí? P. Kašpar – stanice bude hermeticky uzavřena, stejně 
jako auta, která budou bioodpad vozit. Vliv na životní prostředí byl konzultován 
s odborem životního prostředí. Výstavba bioplynové stanice by pro nás byla i 
výhodná v tom směru, že by od nás z města firma svážela bioodpad, za což 
nyní platíme firmě AVE 3 mil. Kč ročně. Plyn by se ze stanice nevyvážel, ale 
stanice by byla napojena přímo do distribuční soustavy. Pí. Malíková – jaký 
vliv bude mít tato firma na navýšení dopravy v Kolíně? P. Kokeš – doprava 
bude primárně řešena mimo Kolín přes dálnici. P. Král – mělo by se jednat o 
12 vozů denně. P. Kašpar - vše bude zakotveno ve smlouvě. 

 str. 18 – Ovčárecká 298 – výměna výkladců – o který dům se jedná? P. Najbrt 
– jedná se o naše nebytové prostory v Tatradomech. 

 OŘR 2088 a OŘR 2300 – výzva 28 IROP? O co se jedná? P. Kašpar – jedná 
se o dotaci k akci na OŘR 8780. V rámci této výzvy byl nainstalován portál 
občana, portál úředníka, vyvolávací a registrační systém a byl rozšířen IS 
VERA. 

 p. Kárník zastal své dotazy e-mailem: 
 OŘR 4091 - Čištění komunikací - nově "zrekonstruovaná" ul. Pražská by si 

zasloužila řešit prorůstání plevele v chodnících....Pí. Mikšíková – pracovníci 
AVE i VPP danou lokalitu letos 2x čistili. P. Král – AVE si objednalo stroj na 
strojové čištění a odplevelení chodníků. Pí. Mikšíková – vzhledem k typu 
zadláždění v této lokalitě není použití tohoto stroje možné, je nutné ruční 
vytrhání. 

 OŘR 0860 - Nebytové prostory - dočasné snížení nájemného se týkalo jakého 
období (trvání nouzového období??) a výše snížení? Pí. Krásná - RM 
postupně schválila u nebytových prostor sloužící k podnikání snížení nájmu 
ve dvou vlnách. Nájemné bylo sníženo nájemcům, kterých se přímo dotýkalo 
nařízení vlády podle časového omezení o 100 %  -  obchody od 14.03.2020 – 
26.04.2020, kadeřnictví  14.03.2020 - 10.05.2020, restaurace – od 14.03.2020 
do 24.05.2020. RM také schválila u vybraných nájemců, kteří provozují 
sociální služby, snížení nájmu o 50 %  - období od 14.03.2020 – 16.05.2020.  
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 OŘR 8118 - ZŠ Kmochova - výměna parket v učebnách - proč řešeno až teď 
v rámci VI.RO, když dle komentáře byla tato skutečnost známá začátkem 
2020? P. Kesner - jedná se o minimální částku, která nebyla řešena 
v předchozím  rozpočtovém opatření.  

 OŘR 8158 - Havárie v kulturních zařízeních - zmiňovaná nemovitost nepatří v 
současné době mezi kulturní zařízení tj. jedná se o nevhodné zařazení na 
OŘR tj. mělo by se čerpat z jiného OŘR na tento účel. Pí Krásná – na tento 
řádek patří: MSD, knihovna, informační centrum, Synagoga, nově zakoupené 
historické domy č.p. 124 a 125 Na Hradbách, Práchovna, divadlo, kino. P. 
Kašpar – po celkové rekonstrukci výše uvedených dvou domů se předpokládá, 
že budou společně se Synagogou tvořit jeden celek. P. Michalčík – budou 
zařazeny pod MIC. 

 ORŘ Nový Městská knihovna dotace na projekt "Za kulturou do knihovny" - v 
čem se liší uvedený OŘR ze str.20 a 25? P. Kesner - řádek na str. 20 je příjem 
dotace, na str. 25 výdaj MKK. Pí. Malíková – přimlouvala bych se za to, aby 
alespoň na výdajové straně bylo vždy napsáno na co budou peníze konkrétně 
použity. P. Villner – peníze pouze přeposíláme. P. Král – je to pouze průběžná 
dotace o kterou si organizace žádají samy. Pí. Malíková – to nebrání tomu, 
aby tam bylo jednou větou popsáno čeho se dotace týká a na co budou peníze 
použity. 

 OŘR 4640 - Ostatní kulturní akce - odkdy je ukončení investiční akce kulturní 
akcí? Předběžné náklady na tuto akci jsou? P. Kesner - jedná se o kulturní 
vystoupení v rámci slavnostního otevření. Jedno vystoupení bude probíhat ve 
venkovních prostorách, druhé (koncert) potom uvnitř chrámu. V původním 
rozpočtu tohoto řádku se s výdaji na tuto akci nepočítalo, ale slavnost si 
dlouho očekávané otevření prostoru u chrámu zaslouží. 

 OŘR 4350 - ZŠ Lipanská - provoz, 4320 ZŠ Bezručova - Čím bylo zapříčiněno 
navýšení celkové kapacity žáků škol? Byla tato skutečnost řešena s MŠMT 
popř. ve zřizovací listině dané školy? P. Kesner - roste počet zájemců o školní 
docházku ve městě, ale je zde nedostatek míst na základních školách. Vše 
řešeno s MŠMT, které tyto změny předem schvaluje, změny jsou zapsány 
v rejstříku škol. 

 OŘR 4575 - MhFK - pro jaký účel bude prostor v ul. Pražská 880 využíván, 
když nevyšla zvuková studie? Pí. Krásná - přesto bychom byli rádi, aby 
v prostorách měla zázemí MhFK. P. Pospíšil – zvuková studie stála 73tis? Pí. 
Mikšíková – ano. P. Vobora – částka 73 tis za zvukovou studii se mi zdá dost… 
P. Michalčík – zakázka byla zadána specializované firmě, ceny se takto v této 
věci pohybují.  

 OŘR 5965 - Žádosti o dotace z EU - v komentáři je uvedeno, že letos dojde k 
nedočerpání, ale fakticky se jedná o nečerpání příslušné  částky dle 
uvedených informací.....? P. Mach - letos  tento řádek s ohledem na 
nevyhlášení dotací z EU nebude čerpán (i s ohledem na přesun veřejných 
peněz a  s ohledem na situaci covid). 
 
 

  Hlasování: 8 – 0 – 0 
Finanční výbor se usnesl doporučit Zastupitelstvu města Kolína schválení návrhu 
VI. rozpočtového opatření na rok 2020. 
 

 
 

3. Čerpání rozpočtu k 31. 07. 2020 – vzato na vědomí 
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4. Různé 
 

 
Příští jednání Finančního výboru se uskuteční  04. 11. 2020 
 
Jednání skončilo v 13:45 
 
 
Zapsala: Jelínková      

 
 
 

                                                                   Ing. Václav Kmoch  
                                                                                  předseda finančního výboru 


